



RISE UP – Spoken word artist Naila Keleta Mae raised spirits and motivated delegates at the Global Justice Forum on Wednesday night.

Activists debate green, global issues

Part 3 of Strategic Directions, Meeting Global Green Targets and Building Global Solidarity, was debated Thursday.

Frank Dewaard of Local 4816, Fraser Health Care Workers, had several suggestions for increasing CUPE's commitment to the fight on climate change – from locals paying mileage for human powered transportation, to car co-ops and increasing our recycling efforts.

Helen Kennedy of the Toronto Council District Council urged the union, "not to leave it to the corporations to take up the fight against climate change, but to take up the challenge here in CUPE."

David Kidd from Local 79 talked about the need for CUPE to make Canada's role in Afghanistan more of a priority for the union, and emphasized the importance of more education on Middle East issues for our members.

Thumbs down on NS strike ban

With the unanimous support of the floor, CUPE National President Paul Moist and CUPE Nova Scotia President Danny Cavanagh have written a letter to Nova Scotia Premier Rodney McDonald outlining our union's opposition to strike ban legislation tabled today.

The law is designed to take away the right to strike from some 32,000 health and community care workers in Nova Scotia.

The letter asks McDonald why he is proceeding with such a regressive law despite the fact that both the NDP opposition and Liberal party have stated publicly that they won't support any law that takes away workers' rights.

Quebec leads fight for media diversity

A CUPE member from Global TV in Quebec told delegates yesterday that media convergence has led the television network to make massive cuts across Canada, with the worst cuts coming in Quebec. The consequences don't only get measured in job losses. Global TV's decision, which was denounced by convention delegates, means "the English minority in Quebec is losing a voice for their community." Delegates also pointed out that media convergence and concentration undermines democracy, and that having diverse sources of information is fundamental in a democratic society. Presenting an identical report, cutting and pasting the same information on print, radio, Internet and television programs does not allow different points of view to be expressed, and undermines diversity. Convention delegates called on CUPE to oppose media convergence. As one delegate aptly put it: "Media convergence is at the heart of the *Journal de Quebec* conflict."

First Disability Activism award

The first ever CUPE National Disability Activism award was presented posthumously to sister Sylvia Diamond from CUPE 4222. As co-chair of CUPE's Person with Disabilities National Working Group, Sister Diamond was a strong advocate for disabilities rights and one of the instigators of the 'Wheel of Chances', an educational tool created to raise awareness about disability issues.

Her daughter, Margaret Scanlan, received the award on her behalf. "My mother would be honoured and very proud of this award," she said. "Being on this committee was very important to her and she enjoyed coming to these conventions."



Margaret Scanlan

Literacy award

Ed Thomas, a grade school dropout who overcame his own literacy issues to write labour books, has been awarded the second CUPE Literacy award. An active member of CUPE 5167 and a literacy advocate, Thomas credits his enrolment in Hamilton's Literacy in the Workplace program with changing the course of his life.



"Collective agreements are the most difficult documents to read—all the more reason to offer literacy programs to empower CUPE activists," he said. Thomas' latest book, *Dead But Not Forgotten*, is dedicated to workers who have been killed or injured on the job.

Elections

Regional Vice-Presidents: Donna Ryan (Nfld); Danny Cavanagh (NS); Daniel Légère (NB); Milo Murray (PEI); Charles Fleury, Lucie Levasseur (Que); Michael Hurley, Candace Rennick (ON); Wyman MacKinnon (Nth ON); Mark Hancock, Fred Muzin (BC); Tracey Beastall (MB); Frank Mentès (Sask); D'Arcy Lanovaz (Alta). **Diversity Vice-Presidents:** Yolanda McLean, ON (Workers of Colour); Brian Barron, MB (Aboriginal Workers). **Trustees:** Ronald Dagenais, Que (six-year); Mark Goodwin, ON (four-year); Maria Wahl, B.C. (two-year).

Today

9:30 a.m. Jack Layton
10:30 a.m. Strategic Directions

Did you know? CUPE delegates yesterday helped break a world record for the number of people standing up against poverty in a 24-hour period. A total of 38,811,953 people in 110 countries participated in the event, with 74,000 demonstrators at more than 500 events in Canada, including CUPE convention delegates, taking part.



DEBOUT! – L'artiste de « spoken word » Naila Keleta Mae a soulevé l'enthousiasme des délégués au Forum sur la justice mondiale mercredi soir.

Débats sur l'écologie et la solidarité internationale

Jeudi, les délégués ont discuté de la troisième partie du document d'orientation stratégique, « Atteinte des cibles mondiales en matière d'environnement et édification d'une solidarité internationale ».

Frank Dewaard, de la section locale 4816, avait plusieurs suggestions à proposer au SCFP pour lutter contre les changements climatiques – des frais de kilométrage pour le transport à propulsion humaine, aux coopératives d'autos, en passant par l'intensification de nos efforts de recyclage.

Helen Kennedy, du Conseil régional de Toronto, a invité le syndicat « à ne pas laisser les entreprises s'approprier la lutte contre les changements climatiques et à relever le défi ici, au SCFP ».

David Kidd, de la section locale 79, a souligné que le SCFP devait se préoccuper davantage de la présence du Canada en Afghanistan et a insisté sur la sensibilisation de nos membres aux enjeux du Moyen-Orient.

Pour le droit de grève en N.-É.!

Avec l'appui unanime des délégués, Paul Moist, président national du SCFP, et Danny Cavanagh, président du SCFP de la Nouvelle-Écosse, ont adressé une lettre au premier ministre de la Nouvelle-Écosse, Rodney McDonald, pour lui faire part de l'opposition de notre syndicat à la loi sur l'interdiction de grève déposée aujourd'hui.

Cette loi retirerait leur droit de grève à quelque 32 000 travailleurs de la santé et des soins communautaires de la Nouvelle-Écosse.

Les confrères Moist et Cavanagh demandent au premier ministre McDonald d'expliquer les raisons de cette loi si régressive.

Pour la diversité dans les médias

Un employé de *Global* a expliqué que, poussé par la logique de convergence, le réseau de télévision a procédé à des compressions massives à la grandeur du pays. Les conséquences ne se chiffrent pas seulement en perte d'emplois. La décision de *Global TV*, que le congrès a demandé de dénoncer, vient aussi priver la minorité anglophone québécoise d'une de ses voix.

La convergence des médias et la concentration de la presse minent notre démocratie, sont venus rappeler des congressistes. Présenter un reportage identique sur plusieurs plates-formes n'apporte pas plus de points de vue, seulement l'illusion de la diversité. Le congrès demande au SCFP de dénoncer la convergence actuelle des médias.

Prix pour le militantisme en faveur des personnes handicapées

Le tout premier Prix pour le militantisme en faveur des personnes ayant un handicap du SCFP national a été remis de façon posthume à la consœur Sylvia Diamond, de la section locale 4222. Coprésidente du Groupe de travail national du SCFP sur les personnes ayant un handicap, la consœur Diamond a été une ardente défenseuse des droits des personnes handicapées et l'instigatrice de la « Roue chanceuse », un outil pédagogique créé pour sensibiliser les gens aux difficultés que vivent les personnes handicapées.

Sa fille, Margaret Scanlan, a reçu le prix en son nom. « Ma mère aurait été honorée et très fière de recevoir ce prix », a-t-elle confié aux délégués.



Margaret Scanlan

Prix d'alphabétisation

Ed Thomas est un décrocheur. Pourtant, après avoir surmonté ses problèmes d'alphabétisation, il a écrit plusieurs livres sur les syndicats. Hier, le deuxième Prix d'alphabétisation du SCFP lui a été décerné. Membre actif de la section 5167, le confrère Thomas affirme que le programme d'alphabétisation au travail de Hamilton a changé sa vie.



« Les conventions collectives ne sont pas faciles à lire. Il est donc important d'offrir des programmes d'alphabétisation aux militants pour leur donner davantage confiance », a-t-il souligné. Son dernier livre, « Morts, mais pas oubliés », est dédié aux travailleurs qui ont perdu la vie ou ont été blessés au travail.

Élections

Vice-présidences régionales : Donna Ryan (T.-N.); Danny Cavanagh (N.-É.); Daniel Légère (N.-B.); Milo Murray (Î.-P.-É.); Charles Fleury, Lucie Levasseur (Qué.); Michael Hurley, Candace Rennick (Ont.); Wyman MacKinnon (Ont. Nord); Mark Hancock, Fred Muzin (C.-B.); Tracey Beastall (Man.); Frank Mentès (Sask.); D'Arcy Lanovaz (Alb.). **Vice-présidences de la diversité :** Yolanda McLean, Ont. (travailleurs de couleur); Brian Barron, Man. (travailleurs autochtones). **Syndics :** Ronald Dagenais, Qué. (six ans); Mark Goodwin, Ont. (quatre ans); Maria Wahl, C.-B. (deux ans).

Aujourd'hui

9 h 30. Jack Layton
10 h 30. Orientations stratégiques

Le saviez-vous? Hier, les délégués ont contribué à briser le record mondial du nombre de personnes s'étant levées pour protester contre la pauvreté. En tout, 38 811 953 personnes ont participé à l'événement dans 110 pays. Au Canada, ce sont 74 000 personnes qui ont participé à plus de 500 activités.